

目 次

Contents

論文

漢代西南邊境「初郡」的建置與職能演變——以犍為郡為中心的考察

The Establishment and Functional Evolution of First Prefecture along the South-West Border During the Han Period: On the Case of Jian-Wei Prefecture

林牧之 *Lin, Mu-chih* 1

北宋熙寧年間的二程學術關係網絡：家族婚姻與政治學術同道的交織

The Scholarly Networks of the Cheng Brothers During the Xining Era: Intersections of Kinship, Marriage, Politics, and Academic Collaboration

紀晏如 *Ji, Yan-ru* 53

晚清時期鐵路知識的建構：以上海格致書院課藝為例(1886-1894)

An Attempt to Construct Knowledge System of China's Railway in Late Qing: A Case Study of the Essay Contests of Shanghai Polytechnic Institute, 1886-1894

劉建偉 *Liu, Chien-wei* 99

1888年猶太裔德籍植物學家 Otto Warburg 的臺灣之旅與民族學標本採集活動

The German-Jewish Botanist Otto Warburg's Exploration of Taiwan in 1888 and His Ethnological Collection from There

姚紹基 *Yao, Shao-ji* 151